

朝陽科技大學 096學年度第2學期教學大綱
Psychology of the Aged 老人心理學

當期課號	2211	Course Number	2211
授課教師	蕭文高	Instructor	HSIAO,WEN KAO
中文課名	老人心理學	Course Name	Psychology of the Aged
開課單位	老人服務事業管理系(四日)一A	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	2	Credits	2
課程目標	1.建立學生對老人心理的基本概念。 2.使學生能理解及明確述說、分析老人相關心理問題。 3.培養學生關懷老年人之心理調適問題。	Objectives	1.To build the basic concept of psychology of elders in students. 2.To foster students to understand and elaborate correctly in analysis the psychological disturbance of elders. 3.To help students concern the issue of psychological adjustment in elders.
教材	彭駕騁（2008）。《老人心理學》。台北：威仕曼。	Teaching Materials	
成績評量方式	1.出席 20% 2.期中考 40% 3.期末考 40%	Grading	1.Participation: 20% 2.Midterm Exam.: 40% 3.Terminal Exam.: 40%
教師網頁	-		
教學內容	本課程之目的在提供學生瞭解高齡者在老化過程中，所遭遇心理層面之改變，以及此項改變對於老人行為之影響。透過過程內容的介紹，學生將認識有關老化心理學的相關理論與概念，一則增長個人在此領域的知識，一則培養將來有助於人群服務的相關技巧。	Syllabus	The purpose of this course is to provide an orientation to aging processes in later life. Students will be introduced to basic theoretical models, research methods, and current information on the psychology of aging and shown how these concepts can be applied to understanding and helping older adults.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。